
 
 

20-11-2020 

I medfør af § 37, stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Borgere der bor til leje i de offentlige udlejningsejendomme i INI A/S og andre 

ejendomsselskaber har problemer med væggelus, hvad vil man gøre ved dette fra politisk 

hold? 

(Medlem af Inatsisartut, Hans Enoksen, Partii Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Lejerne i de offentligejede selskabers udlejningsejendomme har et problem med væggelus i 

lejlighederne. Der er flere familier der er ramt heraf, lejerne i disse ejendomme betaler altid til 

deres husleje til tiden og selvom der er tale om uforholdsmæssigt høje huslejer i disse 

ejendomme, så vil sagsbehandlerne ikke gøre noget ved det. Borgere der bor til leje i 

udlejningsejendomme, har ret til at få hjælp fra lejers side, dette gælder også i det offentliges 

udlejningsejendomme. Da der også er tale om familier med børn, skal de have sundere boliger til 

deres rådighed, idet væggelus kan smitte mennesker. Når der således er tale om 

sundhedsmæssige brister af denne karakter, skal der gøres skrides ind fra Naalakkersuisut, da der 

er tale om borgernes hverdagsliv. 

 


